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БІЗ КОМПАНИЯ-
НЫҢ БЕЛСЕНДІ 
ЖАСТАРЫНЫҢ 

АБСОЛЮТТІ ЖАҢА 
ФОРМАТТАҒЫ 
ЖҰМЫСЫНЫҢ НЕ-
ГІЗІН ҚАЛАУДАМЫЗ. 
БІЗ ҮНЕМІ ОЛАРҒА 
ӨЗГЕРІСТЕР АГЕНТ-
ТЕРІ ЕКЕНІН ЕСКЕ 
САЛАМЫЗ, ҮШІНШІ 
«КӨШБАСШЫЛЫҚ» 
МОДУЛІНІҢ БАСТА-
ЛУЫМЕН БІЗ БЕЛСЕН-
ДІ ФАЗАҒА КӨШЕТІН                    
БОЛАМЫЗ
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С. Бакесова

СОТРУДНИЧЕСТВО

АҚПАРАТ

АКТУАЛЬНО

Во время переговоров казахстанскую же-
лезную дорогу представлял первый замести-
тель председателя правления АО «НК «ҚТЖ» 
Канат Альмагамбетов, российскую – первый                          
заместитель генерального директора ОАО 
«РЖД» Сергей Павлов.

На повестке дня стояли такие актуальные 
вопросы, как рассмотрение и утверждение 
Плана мероприятий по реализации основных 
направлений стратегического сотрудничества 
между ОАО «РЖД» и АО «НК «ҚТЖ» на 2021-
2022 годы; исполнение Договора об органи-
зации работы локомотивов и локомотивных 
бригад при обслуживании поездов и взаимных 
расчетах от 22 мая 2012 года № 402; выявление 
ограничений, влияющих на своевременную 
обработку поездов на межгосударственных 
пунктах пропуска; заключение двустороннего 
соглашения по курсированию полувагонов мо-
делей 12-9920, 12-9941 на кольцевых маршру-
тах сопредельных участков железнодорожных 
администраций Казахстана и России и другие.

Особое внимание уделено Плану меропри-
ятий по реализации основных направлений 
стратегического сотрудничества между АО 
«НК «ҚТЖ» и ОАО «РЖД» на 2021-2022 годы, 
который включает совместное развитие транс-
евразийских коридоров, использование парка 
грузовых вагонов на взаимовыгодной основе, 
проведение совместных маркетинговых ис-
следований с целью выявления возможностей 
привлечения дополнительных грузопотоков, 
развитие контейнерных сервисов в междуна-

родном сообщении, полный переход на безбу-
мажную технологию оформления перевозоч-
ных документов между сторонами и другие, 
не менее важные вопросы.

Стороны подробно обсудили каждый вопрос 
и подвели итоги проделанной ранее работы.

Так, по итогам работы в 2018-2019 годах при 
тяговом обслуживании поездов на сопредель-
ных территориях между АО «НК «ҚТЖ» и ОАО 
«РЖД» достигнуты взаимные договоренности 
по увеличению доли тягового обслуживания 
поездов локомотивами ОАО «РЖД» на МГСП 
Кигаш и Карталы с целью достижения парти-
тета использования локомотивной тяги.

При обсуждении ограничений, влияющих на 
своевременную обработку поездов на межгосу-
дарственных пунктах пропуска, казахстанская 
сторона проинформировала об увеличении 
задержек грузовых и контейнерных поездов 
на станции Илецк-1 в связи с увеличением 
транзитного грузопотока из КНР. Российская 
сторона отметила, что правила проведения 
пограничного контроля находятся в исклю-
чительной компетенции пограничной службы 

ФСБ России  и в графике движения поездов за-
ложено время на выполнение технологических 
операций пограничной службой.

Решено, что стороны примут активное учас-
тие в мероприятиях, проводимых рабочей 
группой по совершенствованию технологии 
администрирования государственных границ 
государств – участников СНГ в сфере пасса-
жирского железнодорожного транспорта, в 
целях ускорения внесения изменений в техно-
логический процесс работы железнодорожных 
пунктов перехода и оптимизации контрольных 
процедур, озвученных 11 февраля текущего 
года в Москве на совещании с представителями 
Совета командующих Пограничными войска-
ми, Совета руководителей таможенных служб 
государств – участников СНГ и представителей 
железнодорожных администраций.

Стороны договорились провести очередное 
заседание совместной рабочей группы АО 
«НК «ҚТЖ» и ОАО «РЖД» по стратегическому 
сотрудничеству в декабре 2020 года также в 
формате видеоконференции.

Фото Александра ЖАБЧУКА
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БИЫЛ 8 АЙДА ҚЫТАЙ – 
ЕУРОПА – ҚЫТАЙ БАҒЫТЫ 
БОЙЫНША ТАСЫМАЛДАУ 
КӨЛЕМІ

ТРАНСФОРМАЦИЯ

Сұлугүл БАКЕСОВА

Олар компанияны қаржылық тәуекелділік 
аймағынан шығару және қаржылық 
тұрақтылықты қамтамасыз ету, компания 
тиімділігін арттыру, клиенттердің көңілінен 
шығу, пойыздардың кепілдендірілген қозғалыс 
қауіпсіздігі және компанияның тұрақты дамуын 
қамтамасыз ету болмақ. Қазіргі сандық техноло-
гия ғасырында бұл мақсаттарға қол жеткізудің 
бірден-бір құралы ретінде биыл іске қосылғанына 
бір жыл толып отырған «Цифрлық трансфор-
мация» бағдарламасын атар едік. Себебі, бұл 
бағдарлама стратегия мақсаттарын негізге ала 
отырып, компанияның операциялық тиімділігін, 
бағаны және де инвестициялық тартымдылығын 

арттыруға бағытталған. Әлбетте, бұл бағыттарда 
атқаратын міндеттер жеткілікті. Өзге елдің те-
міржол компанияларының көрсеткіштерімен са-
лыстыра жасалған талдау, ұлттық компанияның 
тоқтаусыз дамуын және даму үшін резервтердің 
бар екендігін айқындай түсті. Мәселен, ел 
компаниясындағы еңбек өнімділігі Ресей 
теміржолымен салыстырғанда екі есеге 
төмен болса, China Railways және солтүстік 
америкалық теміржол компанияларымен 
салыстырғанда бірнеше есеге артта қалып отыр. 
Егер 1 км пайдаланымдағы жолға шаққандағы 
қызметкерлер санын Ресей темір жолымен 
салыстырсақ, онда Компанияның көрсеткіштері 
тең дәрежеде, ал Deutsche Bahn-ге қарағанда 
28%-ке төмен, ал солтүстік америкалық темір-

жолмен (САТЖ) салыстырғанда айтарлықтай 
артта қалғанын көрер едік. Техникалық және 
технологиялық көрсеткіштерде  де кемшін тұстар 
аз емес. Мәселен, Ресей темір жолдарының жүк 
тиелген бағдарлар үшін вагондар жүрісінің ке-
пілдік иіні бүгінде 2200 км құраса, ҚТЖ ком-
паниясында вагондардың кепілдік жүрісінің 
орташа қашықтығы 215 шақырымнан ас-
пайды. РТЖ-да ұзартылған иіндер бойынша 
локомотивтердің өтуі 1500 км-ден 4000 км 
дейінгі аралықты құраса, ҚТЖ-да локомотив-
терді ағытпай-ақ жүріп өткен орта қашықтық 
небәрі 500 км құрайды. Осыдан-ақ, көрші елмен 
салыстырғанда көрсеткіштердің қаншалықты 
төмен екенін байқаймыз. 

(Жалғасы 2 бетте)

МАҚСАТ – ҚАРЖЫЛЫҚ ТӘУЕЛДІЛІКТЕН ШЫҒУ
«Қазақстан темір жолы» ұлттық компаниясының қызметінде уақыт талабына сай жаңаша 
бетбұрыстар мен өзгерістер белең алуда. Соның бірі – 2029 жылға дейінгі уақытты 
қамтитын Компания дамуының жаңа стратегиясы. Бұл жаңа стратегияға сәйкес Ұлттық 
компания алдына бес маңызды мақсат қойып отыр. 

СТРАТЕГИЧЕСКИЙ ДИАЛОГ
В формате видеоконферен-
ции состоялось VIII заседание 
совместной рабочей группы 
по стратегическому сотруд-
ничеству АО «НК «Қазақстан 
темір жолы» и ОАО «Россий-
ские железные дороги».

Асель ШАЙХЫНОВА

ИТОГИ

Об этом сообщил в ходе онлайн-
брифинга генеральный директор 
компании Алексей Гром. Он отме-
тил, что объем перевозок за девять 
месяцев 2020 года превосходит ре-
зультат всего прошлого года. Для 
сравнения, в минувшем году ОТЛК 
ЕРА перевезено 333 тысячи контей-
неров в двадцатифутовом эквивален-
те (ДФЭ), при этом в январе-сентябре 
2019-го – 228,3 тысячи ДФЭ.

Всего же по итогам 2020 года 
ОТЛК ЕРА планирует, что общий 
объем перевозок превысит 500 ты-
сяч ДФЭ. Напомним, ранее стратегия 
компании предполагала достижение 
этой отметки только к 2022 году.

Среди других успехов руководст-
во компании отмечает постоянное 
увеличение средней скорости дви-
жения составов с контейнерами по 

колее 1520 мм – в настоящий мо-
мент она составляет свыше тысячи 
километров в сутки. 

Рекордные показатели были до-
стигнуты, несмотря на сложности и 
ограничения, вызванные пандемией 
коронавируса, в том числе в связи 
с переводом значительного объема 
грузовых отправлений на железную 
дорогу. Все это стало возможным 
благодаря поддержке и согласован-
ной работе акционеров ОТЛК ЕРА.

– Для грузоотправителей железно-
дорожный транзит стал гарантией 
стабильности и предсказуемости 
бизнес-процессов, завязанных на 
своевременную отправку товаров, 
что особенно важно на фоне общей 
неопределенности в мире. Раз се-
годня сложилась такая ситуация, ей 
нужно воспользоваться, – подчерк-
нул Алексей Гром. 

Он добавил, что 100% грузов 

ОТЛК ЕРА сегодня проходят через 
Казахстан, и все маршруты следу-
ют с участием инфраструктуры АО 
«НК «ҚТЖ».

– Благодаря постоянной под-
держке и активной роли наших 
акционеров за последние 5 лет мы 
существенно изменили технологи-
ческие параметры контейнерных 
транзитных перевозок. При этом 
оставаясь в ценовых категориях, 
которые действовали еще 15 лет 
назад. Сегодня мы возим в 10 раз 
больше, чем было перевезено за весь 
2015 год, – уточнил Алексей Гром.

Совершенствование сервисов 
контейнерных грузоперевозок в со-
четании с последствиями карантин-
ных ограничений привело к стре-
мительному и беспрецедентному 
сокращению разницы в стоимости 
перевозок между морским фрахтом 
и железной дорогой, ставки кото-

РЕКОРДНЫЕ ПОКАЗАТЕЛИ 
За девять месяцев с начала текущего года совместным предприя-
тием железных дорог Казахстана, России и Беларуси – АО «ОТЛК 
ЕРА»  – перевезено 384 тысячи ДФЭ, что на 68% больше относи-
тельно того же периода 2019-го.

Любовь РОВБА

рых практически сравнялись. Так, 
индекс ERAI составил 2 684 долла-
ра за сорокафутовый контейнер,                           
а WCI – 2 603 доллара. При этом сро-
ки доставки контейнеров по суше в 
3-4 раза короче транзита по морю. 

Среди текущих приоритетов ОТЛК 
ЕРА генеральный директор компа-
нии обозначил развитие Калинин-
градского направления.

– Сейчас ОТЛК ЕРА обеспечива-
ет движение порядка 100 поездов 
в месяц через сухие пограничные 
переходы и порты Калининград-
ской области. Что касается портов 
– большое значение имело партнер-
ство с коллегами из Германии. Они 
взяли на себя перевозки из Балтий-
ска. Надеемся, что этот маршрут бу-
дет продолжен и до скандинавских 
стран, – отметил он. 

Еще одной точкой роста компа-
нии является перевозка скоропор-
тящихся санкционных товаров. Так, 
на этой неделе компания планирует 
отправку первого регулярного по-
езда с такой продукцией, до этого 
были пилотные отправки рыбы, 
мяса и других наименований, вхо-
дящих в санкционный лист. 

Подводя предварительный итог 
пяти лет деятельности компании, 
Алексей Гром сообщил, что за этот 
период общий объем дивидендов, 
выплаченных акционерам, уже пре-
высил 5 миллиардов рублей, также 
он выразил уверенность, что объем 
в  миллион транзитных контейнеров,  
который компания планировала пе-
ревезти к 2025 году, вполне дости-
жим уже в ближайшие год-два.

Фото Александра ЖАБЧУКА

«Жолаушылар тасымалы» АҚ жо-
лаушылар пойыздарының қызметін 
жақсарту мақсатында үздік идеялар 
мен ұсыныстарға арналған «Адал 
қызмет»  атауындағы онлайн жо-
басын іске қосып отыр. 

Жоба авторларының айтуынша, бұл 
жолаушы халықпен кері байланысты 
жолға қойып, сервистік қызметтің 
дамуына оң ықпал етеді. Жобаға кез 
келген азамат қатыса алады және 
өз ұсыныстарын үстіміздегі айдың 
30-на дейін passtnger@railways.kz 
электрондық поштасына жолдай алады.

«Жолаушылар тасымалы» АҚ  
ұлттық тасымалдаушы компанияның 
басшылығы ең үздік идеялардың 
авторларымен кездесіп, олардың 
ұсыныстарын талқылауға дайын 
екендерін жеткізді.

Ислам ТАЛҒАТ

KTZ Express қытайлық Цзинь-
хуа Чжэжун халықаралық 
логистикалық даму компаниясы-
мен бірлесе отырып, Транскаспий 
бағыты бойынша жаңа контейнер 
қызметін ұйымдастырды.

Цзиньхуа-Баку мультимодальды 
маршруты қазақстандық Алтынкөл 
шекара станциясы мен Ақтау 
порты арқылы өтеді. Әрі қарай, 
Каспий теңізі арқылы контейнерлер 
Әзербайжанның Баку портына, одан 
Абшерон станциясына барады.

Жаңа қызметтің басты артық-
шылығы, әрине, жылдамдығы. 
Контейнерлер діттеген жеріне 
небәрі 10-12 күнде жетеді екен. Бұл 
дегеніміз бұрынғы маршруттар-
мен салыстырғанда үштен бір есе 
жылдамдықты құрап отыр. 

Мультимодалды компанияның қолға 
алған екінші бір жобасы «Кедентранс-
сервис» АҚ-мен бірлесе отырып жүзеге 
асырылуда. Ол – Алтынкөл станция-
сынан апта сайын жөнелтілетін ҚХР-
Алтынкөл-Мәскеу түйінінің станциясы 
бағыты бойынша жаңа тұрақты кон-
тейнерлік сервисінің іске қосылуы. 
Бұл сервис талабына сай контейнерлік 
пойыз жол-жөнекей аз аялдап, межелі 
пунктке дейінгі 4431 км қашықтықты 
бір апта шамасында жүріп өтеді. KTZ 
Express мамандары жаңа сервистің 
артықшылықтарының бірі жүктің 
сақталуы жоғары деңгейде қамтамасыз 
етілетінін және жеткізілу уақыты ав-
томобиль көлігімен шамалас екенін 
айтып, оған қоса тасымалдау құны да 
клиенттерге қолайлы екенін жеткізді. 

Компанияның халықаралық бағыт-
тағы тасымалдарға ғана қатысты емес, 
ел ішіндегі клиенттерге де айтар 
жағымды жаңалығы бар. Ол – шаттл-
пойыздардың қатынау мерзімділігінің 
артуы. Енді Алматы-1-ден Атыраудың 
Ақжайық, Махамбет; Алматы-1-ден 
Ақтау порты, Маңғыстау, Өзен; Алма-
ты-1-ден Ақтөбе-1,2, Жіңішке, Орал  
қатынасындағы шаттл-пойыздар ап-
тасына үш рет қатынайтын болады.  
Пойыздар  әр сейсенбі, бейсенбі және 
сенбі күндері жөнелтіледі. Осы ретте, 
KTZ Express мамандары вагондардың 
жол жүру кестесіне байланысты 
және «ҚТЖ» ҰК» АҚ желісі бойынша 
нұсқаулықтар мен тасымалдарды 
ұйымдастыру үшін қызмет көрсету 
шартына сәйкес вагондарды қосуға 
қатысты өтінімдерді пойыздар 
жөнелтілгенге дейінгі екі жұмыс 
күнінен бұрын жолдау қажеттігін 
ескертеді. Клиенттер барлық қажетті 
ақпаратты «KTZ Express» АҚ сайты-
нан тауып, өтінімдерді корпоративтік 
поштаға жолдауларына болады. 

Нұрбек БЕКЕН

ТИІМДІ МАРШРУТ 

«АДАЛ ҚЫЗМЕТ» 
ОНЛАЙН ЖОБАДА 

В рамках подготовки к отопи-
тельному сезону 2020/2021 года 
по сети АО «НК «ҚТЖ» в сентяб-
ре текущего года погружено                           
8,6 миллиона тонн каменного 
угля, что соответствует показате-
лю уровня прошлого года. 

– ҚТЖ в полном объеме и плано-
вом режиме выполняет обязатель-
ства по вывозу угля. Все вопросы с 
грузоотправителями оперативно 
решаются в рабочем порядке, – от-
метил исполнительный директор 
ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» 
Нуржан Кельбуганов.

Железнодорожным транспортом 
внутри страны перевезено 5,8 мил-
лиона тонн твердого топлива, в том 
числе в адрес ТЭЦ – 4,6 миллиона, 
населению – 1,2 миллиона тонн.

В целом, за 9 месяцев погружено 
свыше 73 миллионов тонн угля. В 
республиканском сообщении пере-
везено свыше 52 миллионов тонн, 
что в сравнении с аналогичным пе-
риодом прошлого года больше на 
5%. На экспорт отправлено более 
20,5 миллиона тонн социально зна-
чимого груза.

Казахстанскому потребителю за 
период январь-сентябрь доставлено 
6 миллионов тонн угля, что на 4,3% 
выше показателя прошлого года. На 
склады ТЭЦ обеспечена транспорти-
ровка 46,5 миллиона тонн страте-
гического груза. В данный момент 
на складах ТЭЦ и ГРЭС создан запас 
угля, превышающий установлен-
ные Министерством энергетики                         
Республики Казахстан нормативы. 

В стране достаточно полувагонов 
для перевозки социально значимо-
го груза. В настоящее время общий 
парк всех собственников Казахстана 
насчитывает около 60 тысяч полу-
вагонов, из которых практически 
каждый второй задействован в пе-
ревозке угля. При необходимости 
для его транспортировки будут 
привлекаться полувагоны других 
железнодорожных администраций.

В целях исключения дефицита 
подвижного состава при сезонных 
пиковых нагрузках в ҚТЖ создан 
оперативный штаб. Кроме того, 
в компании ведется ежесуточный 
контроль по обеспечению заявок 
грузоотправителей, за выполнени-
ем оборота вагонов и мониторинг 
остатков запаса твердого топлива 
на складах ТЭЦ. 

Нужно отметить, что железнодо-
рожный тариф на перевозку угля 
вырос не значительно, всего на 2% 
за счет изменения тарифа МЖС. 

Жаслан КУДАЙБЕРГЕНУЛЫ

К ИСПЫТАНИЮ ГОТОВЫ
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2 ӨНДІРІС

Ардақ ЕРУБАЕВА, 
Ақтөбе

 

ЖАҢАЛЫҚТАР

Асхат РАЙҚҰЛ, 
Жамбыл

ИНФРАҚҰРЫЛЫМ

Аумағы 2,5 мың шаршы метрден 
асатын вокзал ғимаратына соңғы 
күрделі жөндеу 2013 жылы жүргізілген. 
Ағымдағы жылы бас ғимараттың 
қасбетін, ішкі жайларын және жолау-
шылар терминалын қайта жаңарту 
жоспарланып отыр. Жолаушылар 

платформалары мен вокзал маңындағы 
аумақтар да ретке келтірілмек.

«Вокзалдың іші өте тар, оны кеңейту 
керек. Бұл мәселені шешу үшін біз 
түрлі нұсқаларды қарастырдық. Артық 
дүңгіршектер алынып, билет кассалары 
вокзал ғимаратының қалаға қараған 
жағына орнатылады. Қарама-қарсы 
жағында тек перронға қарайтын 
витраждар болады. Ғимараттың 

ВОКЗАЛ ҒИМАРАТЫ ЖӨНДЕЛЕДІ

Маңғыстаудағы Шетпе станциясы мен №13 бекет 
аралығында қыркүйек айының 19 күні басталған 
күрделі жөндеудің 42 пайызы аяқталды. 

 Мердігер компания – «Теміржол жөндеу» ЖШС-
не қарасты «Ақтөбе» ПМС мекемесі күрделі жөндеуді 
жалғастыруда. Мекеме директорының орынбасары 
Данияр Майасаровтың айтуынша, бұл телім бойынша 
барлығы 13 км жолды күрделі жөндеу жоспарланған. 
Қазір соның 6,200 шақырымы бойынша жұмыстар бітті. 

– Аталған телімдегі шпал, рельс, жер төсемі, бәрін 
жаңартып жатырмыз. Ағаш шпалдарды 736 темір-бетон 
шпалмен ауыстырамыз. Қиыршық тас Біршоғырдан жет-
кізілуде. Материалдық базамыз Бейнеу станциясының 
басында тұр. Күнде түсте 12-00-ден кешкі 20.00-ге дейін 
8 сағаттық толаскез кезінде жол жөндеуге кірісеміз. 
Бұл – Маңғыстау ЖТ бөлімшесі басшыларының берген 
уақыты. Себебі осы аралықта аталған телімде пойыздар 
қатынасы сирек екен, – дейді мердігер мекеме өкілі. 

Күзгі күрделі жөндеуді жүргізіп жатқан мердігер 
компанияның 120 адамы арнайы 7 вагонмен Шетпе стан-
циясына келіп тоқтаған. Олар шамамен қазан айының 
17-не таман күрделі жөндеу жұмыстарын аяқтамақ. 
Жұмысшылары 20 күн сайын ауысып отырады. Жалпы 
«Ақтөбе» ПМС мекемесіне биылдыққа барлығы 56,400 
км жолды күрделі жөндеу жүргізу жүктелген. 

Ал жөнделген жолдардың сапасын Маңғыстау жол 
дистанциясы мен Магистральдық желі бөлімшелерінің 
басшылары қарап, қабылдап алуда. Олардың айтуын-
ша, Нұр-Сұлтан, Алматы, Ақтөбе, Атырау, Бейнеу 
бағытындағы жолаушылар пойыздарының қозғалысы 
бекітілген кесте бойынша ұйымдастырылған.

Ақтау қаласына өте қажетті жүктер мен тауарлар, 
атап айтқанда азық-түлік, дәрі-дәрмек, құрылыс және 
жанармай материалдары уақытылы жеткізіліп тұр.

Ұлан ОРАЗ

КҮЗДЕГІ КҮРДЕЛІ 
ЖӨНДЕУ

ТРАНСФОРМАЦИЯ

(Соңы. Басы 1 бетте )
Міне, осы олқылықтардың орнын толтыру үшін ұлттық 

компания цифрлық трансформация бағдарламасында 
қарастырылған шаралар кешенін жүзеге асыру  
арқылы жүк айналымының өнімділігін 2018 жылдың 
көрсеткішімен салыстырғанда 70% дейін ұлғайтуды 
көздеп отыр. Бірінші кезекте, бұл жүк айналымын 43 000 
млн ткм дейін ұлғайту есебінен жүзеге аспақ. Екіншісі, 
13 000 астам бірлік санын оңтайландыру бойынша ша-
ралар іске асырылмақ. Бұл арада, айтпақ ойымыз айқын 
болу үшін ұйымдастырушылық құрылымға егжей-тег-
жейлі тоқталмасқа болмас. Мәселен, САТЖ-ның барлық 
құрылымы негізгі кіріс әкелетін бизнес бағыттарын 
дамытуға басымдық беріп құрылған. Қалған қосымша 
қызмет мамандандырылған мердігер  компаниялардың 
күшімен қамтамасыз етіледі. Ал бізде ше? Компания  
құрылымында автокөлік, арнайы техника мен ғимараттар 
күтімі сияқты тағысын тағы қызмет түрлері тым ауқымды. 
Ал мұндай сервистер едәуір адами және ақшалай ре-
сурстарды қажет ететіні белгілі. Мысалға автокөлік 
пен арнайы техниканы алайық. Компания меншігінде 
3111 бірлік автокөлік және арнайы техника, қала берді 
тозығы жеткен 514 гараж бар екен. Ал олардың күтімі, 
жүргізушілердің жалақысы, отынның жыл сайын өсіп 

отыратын бағасы, қажетті қосалқы бөлшектер, тағысын 
тағылар қыруар қаржыны қажет етеді. Сондықтан Ком-
пания үшін ең тиімдісі бұл қызметтерді нарықтан тарту 
болмақ. Яғни, Ұлттық компания бұл қызметтерді нақты 
пайдаланған сағатына ақша төлеу арқылы сатып ала ала-
ды. Осылайша, профильді емес қызметтерді бәсекелес 
ортаға шығару арқылы компания 2018 жылдан бері 3546 
бірлікті оңтайландырды. 

Еңбек өнімділігін арттыруға ықпал ететін келесі жоба 
өндірістік бастамалардың қолға алынуымен байланыс-
ты. Әрине, жобалардың жүзеге асуы, автоматтандыру, 
жаңа технологиялардың енгізілуі бизнес-процестер-
ді оңтайландырумен қатар бұрын осы жұмыстарды 
атқарып келген адамдар санын да оңтайландыруға 
алып келері анық. Мысалы, енгізіліп жатқан «Пойыздар 
қозғалысын басқару орталығы» жобасы шеңберінде 
2 мыңнан астам штаттық бірлік, ал «Магистраль» 
АБЖ жобасы шеңберінде 6 мобильді диагностикалық 
кешеннің енгізілуімен дефектоскопиялық арба-
лар операторларының штаты 900 бірлікке дейін 
оңтайландырылмақ. Әрине, аталған жобалардың іске 
асырылуы барысында жұмысы қысқарғандар үшін 
қайта оқыту және жұмыс қолы жетпейтін учаскелерге 
жұмысқа орналастыру шаралары қарастырылған. Әрбір 

жұмыссыз қалған қызметкер үшін еңбекпен қамтудың 
жеке бағдарламасы, қала берді зейнетке шығуға жасы 
таяп қалған қызметкерлерді ерте зейнетке шығару 
бағдарламасы бар. Және де бұл бағдарлама күрделі 
еңбек жағдайында жұмыс істейтін және денсаулығы 
сыр берген зейнеталды азаматтар арасында қолдау 
тауып отыр. Мәселен, мобильді диагностикалық ке-
шендерді енгізу есебінен 2018 жылдан бері 444 бір-
лік оңтайландырылған болса, қызметкерлердің 93% 
жұмысқа орналастырылған немесе   зейнеткерлікке 
ерте шығу мүмкіндігіне ие болған. Бұдан бөлек, Ком-
панияда сырттан жұмысқа жаңа қызметкерлерді алуға 
тыйым салған мораторий жарияланып отыр. Бұл да 
жұмыстан босатылған қызметкерлерді еңбекпен қамту 
үшін үлкен резерв болмақ. Өйткені, компаниялар тобын-
да өз еркімен жұмыстан кеткен мамандардың орнын 
жыл сайын сырттан алынатын 10 мыңнан астам адам 
алмастырады екен. Енді мұндай қажеттілік жоқ. Штатты 
оңтайландырудың ұтымды бір жағы, ол еңбекақының 
өсу мүмкіндігі. «Біздің жоспар бойынша 2024 жылға 
дейін қызметкерлердің еңбекақысы кем дегенде 
35% өспек. Яғни, штаттық бірлікті оңтайландырудан 
түскен еңбекақы қорының резервтері қысқартылмай, 
қызметкерлер жалақысын көтеруге бағытталатын 

МАҚСАТ – ҚАРЖЫЛЫҚ ТӘУЕЛДІЛІКТЕН ШЫҒУ

Оларды Ақтөбе жүк және магистральдық желі 
бөлімше басшылары Бөріхан Беркімбаев пен Серғали 
Жайлаубай бастаған жергілікті теміржолшылар вок-
залдан күтіп алды. Жаңа аймаққа отбасымен көшіп 
келіп жатқан теміржолшыларға қазақи дәстүрмен 
қымыз бен шұбат ұсынды.   

«Сіздер үлкен тарихи жобаның алғашқы қарлы-
ғаштарысыздар. Көпшілігіңізбен таныспын, кезінде 
Атырау өңірінде бірге еңбек еттік. Ақтөбеге сіңісіп, 

Батыс аймақтың диспетчерлері бір үйдің баласындай 
ауызбіршілікте жұмыс жасайсыздар деп сенемін. Үлкен 
жауапкершілікті талап ететін жобада Сіздер көшбасшы 
болатындарыңызды мақтан етулеріңіз керек. Үлкен 
жоба үмітті ақтап, баршамызға абырой әкелсін», – деді 
Ақтөбе ЖТ бөлімшесінің басшысы Бөріхан Беркімбаев 
вокзал ғимаратында өткен басқосуда.

Магистральдық желі бөлімшесінің басшысы 
атыраулық диспетчерлерді орталық жұмысын 
жандандыруға күш салуға шақырды. «Әр аймақтың 
мықтылары бір орталыққа жиналып жатыр. 
Өздеріңізге қандай жауапкершілік жүктелгенін сезі-

АҚТӨБЕГЕ ҚОШ КЕЛДІҢІЗДЕР! 
 «Қазақстан темір жолы» 
ҰК» АҚ – Магистральдық 
желі бөлімшесінің «Пойыз-
дар қозғалысын басқару 
орталығы» трансфор-
мация жобасы аясында 
Ақтөбе өңіріне атыраулық 
диспетчерлердің алғашқы 
легі келіп қоныстанды.    

КАДР САЯСАТЫ

Түркістан станциясында жыл басынан бері 8 ай 
ішінде 961 вагонға жүк тиелген. Оның ішінде 238 
вагон – «Қазтеміртранс» АҚ меншігіндегі жылжы-
малы құрамдар. 137 жабық вагон, 23 платформа, 
123 жартылай вагон жалпы жүк тасымалының 16 
пайызын құрайды. 

Жабық вагондарды негізінен жеке кәсіпкерлер астық 
және ауылшаруашылық өнімдеріне пайдаланған. Мы-
салы, 4 вагонмен «Кәусар Нұр» ЖШС Ауғанстанға ұн 
артқан. Тағы 4 вагонмен Барака ЖК, 5 вагонмен Диметов 
ЖК кебек жөнелткен. КХ ЕР-Аман 5 вагонмен қарбыз, 
20 вагонмен ұн, 14 вагонмен қарбыз артса, жеке тұлға 
Тұраханов 1 вагонмен пияз жіберген.   

Ал жартылай вагондар тас, көмір тасымалына қызмет 
көрсеткен. 10 жартылай вагонға «Самғау Жасқанат» 
ЖШС көмір тиеп жіберсе, 28 вагонмен «НұрСтройЛТД» 
ЖШС түрлі жүктер, «Алекс Минерал» ЖШС саз бенто-
ниттер артқан. 22 жартылай вагонмен бетон плиткалар 
Ақтөбеге жіберілген. Бұдан бөлек, Арыс станциясына 2 
вагон құм, 15 вагон көмір тиеліпті.   

Станцияның жекеменшік әрі жалға алынатын паркінде 
678 вагон бар. Оның 120-сы жабық вагон, 220 платфор-
ма, 312 жартылай вагон, 2 цистерна, тағы түрлі 27 вагон 
бар. Төрт жабық вагонмен Құдайбергенов ЖК Ақтауға 
орындықтар артса, «Жігерлі» ЖШС 3 жабық вагонмен 
Ригаға шитті мақта жөнелткен. 18 жабық вагонмен «Road 
Text LTD» ЖШС да Ригаға шит мақта тиеп жіберген. Тағы 
6 жабық вагонмен Кентау трансформатор зауыты электр 
жабдықтарын артқан. Бұдан бөлек, 1 жабық вагонмен 
жеке кәсіпкер Күнпейсов Атырауға пішен жөнелтсе, 
басқа да жеке кәсіпкерлер жиһаз, әктас, күріш, пияз, 
қарбыз, минералды сусын, ағаш жоңқаларын артқан. 
Әсіресе жаз айларында көптеген жекеменшік серіктес-
тіктер Илецк, Иркутск, Қостанай, Маңғыстау сияқты 
аймақтарға қарбыз жөнелткен. 

Отыз платформамен «Кентау трансформатор за-
уыты» АҚ құрал-жабдықтар артса, 161 платформаға 
«НұрСтройЛТД» ЖШС темірбетон бұйымдарын артқан. 

34 жартылай вагонмен «ТамырБиоТех» ЖШС қара лом 
металдарын, 171 жартылай вагонмен «Строй сервис» 
ЖШС барит жүктерін жөнелткен. Ал 2 цистернаны «Тэк 
Казахстан» ЖШС дизель жанар-жағармай тасымалдауға  
пайдаланған. Жылжымалы құрамның қай түрі болсын 
жетіспеушілік болмаған.  

Жан ПЕРДЕБЕК, Түркістан
Суретті түсірген автор 

   

несіздер. Енді сіздер ақтөбелік теміржолшысыздар. 
Қадамдарыңызға нұр жаусын. Жұмысты жоғары 
деңгейде көрсете білейік. Сіздерге көмек көрсетуге 
біз дайынбыз. Орталық жұмысын жандандыруға 
атсалысуға шақырамын», – деді Серғали Жайлаубай.

Коныс аударушыларды орналастыру мәселесі қатаң 
қадағаланып, әр диспетчер толықтай орналасқанша 
отбасымен бір маманға бекітілген. Оларды пәтерге 
орналастыру, қажетті затымен қамтамасыз ету жұмыс 
жүйеленгенше жалғасады. 

Ақтөбе, Атырау, Маңғыстау, Орал және Қызылорда 
бөлімшелерінің бес бірдей диспетчерлік орталығын 
біріктіретін пилоттық жоба – Қазақстан темір жолы 
қызметіндегі цифрлық технология көрінісі. Енді Ба-
тыс аймақтағы барлық қозғалыс Ақтөбеде орналасқан 
бір орталықта басқарылады. Қазіргі уақытта Ақтөбе 
және Орал өңірінің диспетчерлері жаңа ғимаратқа 
көшіріліп, жұмысты бастап кетті. Жобаны жүзеге 
асыру барысында өткен жылдың 23 желтоқсанынан 
бастап Орал қаласынан 13 диспетчер келген бо-
латын. Бүгін кесте бойынша Атырау қаласынан 
алты диспетчер қоныс аударып отыр. Келесі апта-
да қалған 11 маман келеді деп күтілуде. Сонымен 
қатар алдағы уақытта 18 диспетчерді Маңғыстау 
өңірінен, 22 диспетчерді Қызылорда облысынан күтіп 
алу жоспарланған. 12 қарашаға дейін барлық маман 
көшіп болуға тиіс. 

Батыс аймақтағы пойыздар қозғалысын басқаруды 
бір орталыққа жинаған пилоттық жоба тек Ақтөбе 
өңірінде ғана емес, болашақта Алматы және Нұр-
Сұлтан қаласынан ашу жоспарланған. 

Суретті түсірген автор

Қуаныш ҚОЖАЕВ, 
Семей

ЦИФРЛАНДЫРУ

Атап айтсақ, бөлімшеге қарасты 
Жаңа-Семей-Шар, Шар-Аягөз телімі 
аралығындағы бірқатар шағын стан- 
цияларда тұратын теміржолшылар 
отбасы биыл ғаламторға қосылу 
мүмкіндігіне ие болды. Аталмыш ша-
раларды Транстелекомның Семей 
филиалы қызметкерлері шалғайдағы 
елді мекендерді «Кең жолақты 
қолжетімділікпен қамтамасыз ету» жо-
басы аясында іске асыруда. Ауқымды 
шара елімізге соңғы жылдары ен-
гізілген жаңашылдық – талшықты-
оптикалық байланыс желілерінің тех-
нологиясы бойынша іске асырылыпты. 

Жалпы, аталмыш жоба халық саны 
250 адамнан асатын, қалалардан 
неғұрлым шалғайда орналасқан 

елді мекендерді кең жолақты интер-
нетпен қамтамасыз етуді көздейді. 
Соның аясында бұрынғы Жарма жол 
дистанциясына қарасты аумақтағы 
15 елді мекен жоғары жылдамдықты 
интернетпен қамтылды. Оның ішінде 
Семей транстелеком филиалы мектеп-
тер мен ауылдық амбулаториялардан 
тұратын 53 мекемені де мемлекет-
тік бағдарлама аясында ғаламторға 
қосыпты. Араларында Семей ЖТ 
бөлімшесімен жүк тиеу, түсіру бойын-
ша әріптестік орнатқан бірқатар өндіріс 
орындары да бар. Нәтижесінде өңірдегі 
талшықты-оптикалық желілердің жал-
пы ұзындығы 138,850 шақырымнан 
асқан. Ендігі аралықта жергілікті те-
міржолшылар қауымы онлайн құжат 
рәсімдеу, электронды үкімет қызметіне 
сүйену, қашықтықтан дәріс алу сын-
ды игіліктерді ғаламтордың көмегімен 

ЖАҺАНЖЕЛІГЕ ЖАППАЙ ҚОЛЖЕТІМДІЛІК 
Бүгінгі таңда Семей ЖТ бөлімшесі бойынша цифр-
ландыру, жаңа ақпараттық технологиялар игілігіне 
сүйену мәселелері алғашқы орында тұр. Прези-
дент Жолдауының басымдықтары аясынан туын-
дайтын осы шаралар бойынша ағымдағы жылы 
да ілкімді жұмыстар жүргізілді. 

ала береді деген сөз. Әсіресе, мектеп 
пен ауруханалар қызметіне ғаламтор 
арқылы да жүгіне алатындықтарына 
риза. Бір бұл емес, жыл аяғына дейін 
тағы 200-ден аса абонентті жоғары 
жылдамдықты интернетке қосу 
жоспарланып отыр.  

Ғаламтор игілігін айқын сезінген 
теміржолшылар кенті – Суықбұлақ 
станциясының сала қызметкерлері 
интернетке қосылумен бірге тіршілік 
барысы бұрынғыдан көп жеңілдегенін 
айтады. Жаңа оқу жылына дейін 350 
абонент жаһанжеліге жалғаныпты. 

Отбасы мүшелерінің білім ордалары, 
ауруханалармен байланысы да осы-
лайша жаңаша жолға қойылған.

– Көзделген мақсат айқын, қазақ-
стандықтардың цифрлық әл-ауқатын 
арттыру. Осы орайда аталмыш 
бағыттағы жұмыстарды алдағы жылы 
да жалғастыру жоспарланып отыр. 
Тағы да 13 елді мекен тұрғындарын 
интертнетке қосамыз, Интернетке 
жаппай қолжетімділік орнатамыз, – 
дейді бұл ретте «Семейтранстелеком» 
филиалының қызметкерлері.  

Суретті түсірген автор

ЖЫЛЖЫМАЛЫ ҚҰРАМ 
ЖЕТКІЛІКТІ   

болады. Мұны Директорлар Кеңесі де қолдап отыр. 
Сонымен қатар бүгінде бірыңғай еңбекақы төлеу 
жүйесі әзірленуде. Бұл жүйе бойынша Компания 
қорытындыларына әрбір қызметкердің қосқан жеке 
үлесі, жеке нәтижелеріне басымдық берілетін бола-
ды. Мұндай тәсілдеме жол монтерлері арасында әрбір 
жұмыскердің еңбекке қатысу коэффициентіне (ЕҚК) 
байланысты сыйақыландыру шарты бойынша пи-
лотталып жатқанын айтар едік», – дейді «ҚТЖ» ҰК» 
АҚ Басқарма төрағасының HR және корпоративтік 
мәселелер жөніндегі орынбасары Серік Әбденов.

Айта кетейік,  2020 жылдың 1 қаңтарынан бас-
тап 12 мыңнан астам жол монтерлері мен брига-
дирлері үшін ЕҚК бойынша тәсілдеме енгізілген 
болатын. Сыйақының мақсатты мөлшері тариф-
тік мөлшерлеменің 10% құраған еді. Алайда, та-
мыз айында сыйақының мақсатты мөлшері 20% 
дейін өсті, оған себеп, монтерлерге арналған ЕҚК 
бағдарламасы тиімділігін көрсетті. Осылайша, ЕҚК 
арқасында жол монтерлері еңбекақысының деңгейі 
12% дейін, ал бригадирлердікі 15% дейін өсті. 
Мұнымен қатар салалық жарыс принципі бойынша 
рейтінгілік бағалау қорытындыларына сүйене оты-
рып, өндірістік персонал қызметкерлерін тоқсан сайын 
сыйақыландыру жүргізіліп келеді. Тағы бір жағымды 
жаңалық, осы жылдың маусым айында жолаушылар 
вагондарының жолсеріктері мен локомотив бригадала-
рын сыйақыландыру ережесі бекітіліп, ол  осы жылдың 
4-тоқсанынан бастап енгізілмек.   

Жуырда «ҚТЖ» ҰК» АҚ басқарма төрағасының орын-
басары Серік Әбденов бастаған  ұлттық компания 
өкілдері Жамбыл облысының әкімі Бердібек Сапар-
баевпен кездесіп, Тараз  теміржол вокзалын күрделі 
жөндеу және қайта жаңғырту жоспарын ұсынды.  

қасбетін қаптауға арналған матери-
алдар таңдалып, заманауи дизайн 
үлгісі әзірленген. Сондай-ақ, жолау-
шылар терминалы, қонақ үй, асхана 
орналасқан екінші қабаттағы үй-
жайлар да жөндеуден өтеді», – деді 
жобамен таныстырған Серік Әбденов.

Жамбыл облысының әкімі жоба-
ны мақұлдап, жолаушы халық үшін 
қолайлы жағдай жасау қажет деді. 
«Қыста вокзал ғимараты қатты суық 
болады. Терезе жақтауларын қаптап, 
жылу жүйесін ауыстыру қажет. Со-
нымен қатар, нысанның инженерлік 
желілері де ауыстыруды қажет етеді», 
– деп атап өтті Бердібек Сапарбаев.

Жөндеуді жоспарлау кезінде ма-
мандар су құбыры, кәріз және жылу 
жүйелеріндегі мәселелер мен ақауларды 
анықтаған. Қоғамдық дәретханадағы 

сантехника да ауыстырылмақ. «Бұл 
шығындардың барлығы жобалық-
сметалық құнына енгізілген», – деді 
Жамбыл жүк тасымалы бөлімшесінің 
бас инженері Александр Ким.

Мамандар вокзал аумағын тиісті 
формаға келтіру қажеттілігіне де 
назар аударды. Олардың пікірін-
ше, барлық нысандардың стилі мен 
тұжырымдамасы бірдей болуы керек. 
Бұл, әсіресе, қазіргі таңда перрондағы 
әртүрлі платформада орналасқан 
дүңгіршектерге қатысты. Вокзал – кез 
келген қаланың визит картасы және 
бет-бейнесі. Сондықтан оның кел-
беті заманауи және тартымды болуы 
тиіс, бүкіл сәулет бірыңғай түрге ие 
болғаны абзал.

Теміржол вокзалы ғимаратын 
жөндеу жұмыстары келесі жылы 
аяқталады деп жоспарланған. Оны 
одан әрі Тараз қаласы әкімдігінің 
коммуналдық меншігіне беру мәселесі 
қарастырылмақ.   
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3ПУЛЬС ОТРАСЛИ

ПРОБЛЕМЫ И РЕШЕНИЯ

В мероприятии приняли участие представители АО «НК «ҚТЖ» 
и ее дочерних организаций, Союза транспортников Казахстана 
«KAZLOGISTICS», отраслевых ассоциаций и компаний.

В ходе заседания дана оценка исполнению поручений Комите-
та логистики и перевозок и Подкомитета по железнодорожному                                         
транспорту, при этом отмечена системная работа по решению                                                                                                             
проблемных вопросов отрасли. 

Участники акцентировали внимание на личной ответственности 
руководителей ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки», дочерних предпри-
ятий АО «НК «ҚТЖ»  за выполнение  поручений подкомитета по ряду 
направлений, в числе которых – обязательное уведомление не менее 
чем за месяц до введения в действие распоряжений, затрагивающих 
интересы потребителей услуг железнодорожного транспорта; выра-
ботка единой позиции РК с учетом мнения всех заинтересованных 
сторон при подготовке материалов и предложений к совещаниям ЕАЭС, 
ЦСЖТ, ОСЖД; заблаговременное уведомление о внедрении новых 
программных продуктов АО «НК «ҚТЖ» и ее дочерних предприятий, 
их согласование с потребителями услуг при помощи информационных 
возможностей НПП «Атамекен», а также соблюдение принципа равного 
воздействия на всех участников рынка, независимо от форм собствен-
ности и государственной принадлежности, при введении каких-либо 
ограничений эксплуатации подвижного состава и контейнеров.

Рассмотрены и приняты протокольные решения и по другим вопросам 
деятельности железнодорожного транспорта.

Так, с учетом предложений бизнеса планируется внести изменения 
и дополнения в Правила перевозок грузов железнодорожным тран-
спортом по исключению десятикратного размера сбора за хранение, 
отмене сбора за подтверждение дополнительного плана и штрафа за 
невыполнение основного плана, а также продлению срока подачи 
внеплановых заявок в АСУ ДКР во внутриреспубликанском сообщении. 

Кирилл МАКСИМОВ
Фото Александра ЖАБЧУКА

ИНФРАСТРУКТУРА

Аслан КУДАБАЕВ, 
Костанай

Ежегодно в период наращивания 
объемов погрузки руды возника-
ет необходимость повышения 
эффективности работы станции 
Железорудная, сообщил главный 
инженер Костанайского отделения 
ГП Азамат Ибраев. При этом для 
своевременной обработки марш-
рутов, сокращения времени на 
подготовку вагонов под погрузку и 

устранения неисправностей после 
вывода груженых вагонов с рудой 
целесообразно проведение допол-

нительного технического оснаще-
ния парка станции. В результате 
принятых мер для увеличения ма-

УВЕЛИЧИЛИ ОБОРОТ ВАГОНОВ
Задачу повышения эффективности работы станции Железорудная 
успешно решили в Костанайском отделении грузовых перевозок 
– для увеличения маневренности нечетной горловины установили 
дополнительный маневровый светофор. 

невренности нечетной горловины 
был установлен дополнительный 
маневровый светофор. 

– Благодаря этому решению уда-
лось также справиться с задачей по-
вышения эффективности работы по 
станции Железорудная и ускорения 
оборота вагонов принадлежности 
АО «ССГПО», – отметил директор 
Костанайского отделения грузовых 
перевозок Вячеслав Миронов. – В 
конечном итоге, это отразилось и 
на общем грузообороте и обороте 
наших вагонов, что  является одной 
из основных наших задач. Но, ко-
нечно, мы не останавливаемся на 
достигнутом. Наши работники пос-
тоянно находятся в поиске новых 
рационализаторских предложений, 
идей, главная цель которых – полу-
чить лучшие результаты оборота 
вагонов, безопасности и других 
производственных моментов.

Фото автора

ВЫПОЛНИТЬ ОБЯЗАТЕЛЬСТВА
Обязательства перевозчиков и проблемные 
вопросы железнодорожной отрасли обсудили в 
ходе онлайн-заседания  Подкомитета по желез-
нодорожному транспорту Комитета логистики 
и перевозок президиума НПП «Атамекен».

Любовь РОВБА 

В настоящее время в АО «НК 
«ҚТЖ» реализуется масштабный 
проект по внедрению Системы                            
дистанционного обучения и тестиро-
вания (СДОиТ). Свои компетенции, 
необходимые для профессиональной 
деятельности, в новом формате уже 
повысили более 3000 железнодорож-
ников. 

СДОиТ представляет собой ав-
томатизированную комплексную 
программу, включающую несколько 
взаимосвязанных модулей и функ-
ционалов.

Так, функционал идентификации 
обучаемых работников обеспечива-
ет полную прозрачность при сдаче 
итогового тестирования, строгий 
контроль, невозможность подмены 
обучающегося другим лицом, исклю-
чает возможность списывания и под-
сказок. 

Модуль «тестирование» при загруз-
ке в него базы вопросов по одному 
предмету рандомно формирует ва-
рианты тестовых заданий. Иден-
тификация лица и невозможность 
предугадать варианты вопросов 

гарантируют полное отсутствие 
коррупционных рисков при сдаче 
итогового тестирования. 

Модуль контроля обученности 
позволяет сформировать любые 
детализированные отчеты и анализ 
успеваемости по каждому работнику 
компании. А модуль обучения LMS 
(Learning Management System) – фор-
мировать учебные курсы в системе 
через специальный конструктор и 
обучать сотрудников в дистанцион-
ном формате с помощью вебинаров 
и курсов, записанных и размещен-
ных в СДОиТ. В обоих случаях имеет-
ся обратная связь с преподавателем. 

Кроме того, в системе предус-
мотрен индивидуальный личный 
кабинет для каждого сотрудника – 
электронный паспорт работника, 
в котором будут отображаться све-
дения по пройденному обучению 
за весь период его деятельности в 
АО «НК «ҚТЖ». Личный кабинет                       
позволяет в любой момент отследить 
уровень компетенций, соответству-
ющих профилю должности, а также 
срок действия этих компетенций и 
наличие допусков по обязательным 
видам обучения. К тому же сотруд-

ник сможет увидеть назначенные 
ему курсы и срок, в который необ-
ходимо пройти обучение.  Систе-
ма предусматривает возможность 
пройти «самодиагностику» по любой 
компетенции и узнать свой уровень 
знаний. Электронный паспорт работ-
ника доступен как на персональном 
компьютере, так и на мобильных 
платформах IOS и Android.

Мобильное приложение, разрабо-
танное и интегрированное в магази-
ны приложений APP Store и Google 
Play, позволяет обучить максималь-
ное число работников без создания 
соответствующей инфраструктуры 
(учебные классы и т.д.). 

Учитывая сложную эпидемио-
логическую ситуацию в стране и 
невозможность проведения очного 
обучения, филиалом АО «НК «ҚТЖ» 
– «Центр оценки развития персонала 
железнодорожного транспорта» ор-
ганизовано обучение в режиме «он-
лайн» через СДОиТ. Благодаря чему  
обеспечена непрерывность учебного 
процесса, а соответственно, и получе-
ние необходимых знаний и допусков 
к работе сотрудников компании.  

Дистанционное обучение желез-

ОБУЧЕНИЕ

ПОВЫШЕНИЕ КВАЛИФИКАЦИИ – 
ДИСТАНЦИОННО

Более 5000 работников АО «НК «ҚТЖ» до конца текущего года 
пройдут курсы профессиональной подготовки и повышения                               
квалификации в режиме «онлайн». 

нодорожников стартовало с кур-
са подготовки по промышленной                                               
безопасности лиц, ответственных за 
проведение работ на опасных произ-
водственных объектах. Он включает 
в себя изучение основ законодатель-
ства РК в области гражданской защи-
ты, правил обеспечения промышлен-
ной безопасности при эксплуатации 
грузоподъемных механизмов, а так-
же безопасности и охраны труда.

Участники курса изучили инстру-
менты обеспечения соблюдения тре-
бований государственного надзора, 
производственного контроля в об-
ласти промышленной безопасности 
в РК.

– На занятиях речь также зашла 
о наиболее часто встречающихся 
причинах несчастных случаев при 
эксплуатации грузоподъемных ме-
ханизмов, – поделился мастер произ-
водственного обучения Олег Панчук. 
– Теоритический курс сопровождал-
ся обратной связью посредством 
онлайн-чата, где слушатели могли 
задать интересующие их вопросы. 

В перерывах между занятиями 
железнодорожникам демонстриро-
вали видеоролики с мерами по недо-
пущению распространения Covid-19 
и короткометражные фильмы анти-
коррупционного характера.

До конца 2020 года в дистанцион-
ном формате планируется обучить 
более 5000 работников компании на 
курсах по обязательным видам обуче-
ния (промышленная безопасность, 
охрана труда, электро- и экологичес-
кая безопасность, пожарно-техничес-
кий минимум) и на курсах професси-
ональной подготовки и повышения 
квалификации.

Чтобы не было сбоев и выхода из 
строя оборудования, в Шелекской 
дистанции электроснабжения дела-
ется упор на обеспечение работоспо-
собности и надежности устройств и 
безопасности движения, при этом 
учитывается и профилактическая 
сторона. Так, например, с начала 
года наряду с текущим ремонтом 
низковольтных линий, высоко-
вольтных линий автоблокировки 
и продольного электроснабжения 
проведены ремонт и ревизия 40 ли-
нейных разъединителей, усилена 
изоляция продольной линии элект-
роснабжения, произведены замена 6 
трансформаторов, ремонт 11 транс-
форматоров и замена траверс высо-
ковольтных линий автоблокировки и                                                                  

продольного электроснабжения. 
Основная часть планово-предупре-

дительного ремонта электрообору-
дования на обсуживаемом участке 
проводилась в летний период. И к на-
стоящему моменту все технические 
средства готовы к работе в зимних 
условиях. Специалисты дистанции 
всегда держат руку на пульсе и до 
наступления холодов корректируют 
перечень ветровых участков, готовят 
средства борьбы со снежными зано-
сами и гололедом.

 В рамках разработанных меро-
приятий на предприятии проводится 
подготовка первозимников, которые 
уже прошли курсы обучения с опыт-
ными наставниками.

Несмотря на сложный период, свя-
занный с пандемией коронавируса, 
коллектив дистанции со всеми зада-
чами справился. 

Шелекская дистанция электро-
снабжения является развитым 
предприятием, в составе которого 
два района электроснабжения, три 
линейно-монтерских пункта, под-
станция ПС-35/10 кВ «Алтынколь», 
ремонтно-ревизионный участок, 
ремонтно-механическая мастерская. 

Ремонтно-механическая мастер-
ская обеспечивает выполнение ре-
монтных работ автотранспорта, до-
ставку оборудования и материалов, 
ГСМ в подразделения дистанции. На 
балансе дистанции имеется 11 еди-
ниц автотехники, одна автомотриса. 

Внедрение новых технологий по-
зволяет специалистам дистанции 
прочно удерживать высокие по-
зиции. Стоит отметить, что со дня 
основания Шелекской дистанции 
электроснабжения не допущено слу-
чаев брака и затруднений по обес-

печению безопасности движения 
поездов. В компетентности здешних 
кадров сомневаться не приходится.

– Для нас главной задачей явля-
ется обеспечение бесперебойного 
электроснабжения объектов же-
лезнодорожной инфраструктуры, 
надежности технических устройств 
и безопасности движения поездов, 
– говорит главный инженер Шелек-
ской дистанции электроснабжения 
Сергей Сун Ки Ю.

По его словам, коллектив про-
должает работать над профилак-
тикой производственного трав-
матизма, улучшением трудовой и 
технологической дисциплины при                                 
безусловном соблюдении требова-
ний охраны труда.

Фото автора

Елена КОЛДАСБАЕВА, 
Алматинская область

ПОДГОТОВКА К ЗИМЕ

ВО ИЗБЕЖАНИЕ ПРОБЛЕМ
С начала года работниками Шелекской дистанции электроснабжения 
проведен текущий ремонт 218,2 километра высоковольтных линий 
автоблокировки и продольного электроснабжения, а также 5 кило-
метров низковольтных линий. В настоящее время шелекские энер-
гетики основательно готовятся к работе в зимний период, успешно 
выполняя комплекс разработанных мероприятий.

Ушел из жизни истинный профессионал своего дела, внесший 
большой вклад в развитие нашего железнодорожного транспорта, 
замечательный человек, который отличался глубокой интелли-
гентностью и скромностью,

Султан-Газиз Хабибуллович Гайнутдинов. 
Своим отношением к работе, людям он навсегда заслужил 

непререкаемый авторитет. Его доброе имя  будет жить в наших 
сердцах. 

Разделяем боль утраты и искренне соболезнуем родным и 
близким.

К. Самбетов, Ю. Лавриненко, Б. Дуйсемалиев, М. Хамзин, 
С. Агментаев, Б. Шормаков, А. Стародуб, А. Саркыншаков,                   

К. Котырев, А. Сарсенбеков и другие. 

Центральный совет ветеранов и Совет ветеранов центрально-
го аппарата акционерного общества «Национальная компания 
«Қазақстан темір жолы» глубоко скорбят и выражают искренние 
соболезнования родным и близким в связи с кончиной Почет-
ного железнодорожника, персонального пенсионера республи-
канского значения 

Гайнутдинова Султан-Газиза Хабибулловича

Руководство и коллектив ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» вы-
ражают глубокие и искренние соболезнования родным и близким  
в связи с тяжелой утратой – кончиной труженика тыла, Почетного 
железнодорожника  

Султан-Газиза Хабибулловича Гайнутдинова.  
Он прошел весь путь успешного руководителя.  

Проявил свои лучшие деловые качества, профессионализм и  ин-
женерные способности.

Светлая память о Султан-Газизе Хабибулловиче навсегда останется 
в сердцах коллег-железнодорожников.

Султан-Газиз Хабибуллович Гайнутдинов
На 91-м году жизни скончался Почетный же-

лезнодорожник Султан-Газиз Хабибуллович                            
Гайнутдинов. 

Ветеран железнодорожного транспорта был про-
фессионалом высочайшего уровня, талантливым 
руководителем, прекрасным человеком. 

Султан-Газиз Хабибуллович Гайнутдинов родил-
ся 26 сентября 1929 года в Акмолинской области. 
После окончания железнодорожного техникума 
работал дежурным по разъезду №91, затем станции Косчеку, дежур-
ным по станции Акмолинск, маневровым диспетчером.  

После окончания Ташкентского железнодорожного института в 
1957 году был направлен в Акмолинск и здесь за семь с половиной 
лет прошел ступени роста от начальника смены до руководителя 
станции. В эти годы станция получила дополнительное путевое 
развитие, техническое оснащение и превратилась в одну из круп-
нейших и современных сортировочных станций сети дорог Союза.  

С 1965 года Гайнутдинов работал в аппарате Целиноградского отделе-
ния дороги: заместителем начальника, начальником отдела движения, 
первым заместителем начальника отделения дороги. В 1969 году его 
пригласили в ЦК Компартии Казахстана на работу в транспортный отдел.

После образования в 1977 году на базе Казахской железной дороги  
трех дорог Газиз Хабибуллович Гайнутдинов был назначен первым 
заместителем самой крупной железной дороги – Целинной. 

Для обеспечения своевременных перевозок грузов  многое было 
сделано по повышению пропускной способности магистрали, 
повышению производительности работы. Велось строительство 
вторых путей,  основные направления переводились на электро-
тягу, развивалось вождение тяжеловесных и длинносоставных                                               
поездов, экибастузский уголь начали перевозить на электростан-
ции в замкнутых кольцевых маршрутах. На ряде  станций были 
построены  железнодорожные вокзалы.  В успешной  реализации 
планов, давших впоследствии положительные результаты, есть 
большая заслуга и  Султан-Газиза Хабибулловича. 

 В 1984 году он был переведен на Алма-Атинскую железную до-
рогу заместителем начальника, где проработал до ухода на пенсию 
в октябре 1997 года. 

За большой вклад в развитие железнодорожного транспорта наг-
ражден орденами Трудового Красного Знамени, Дружбы народов. 

Руководство, члены Консультативного Совета и коллектив АО 
«НК «Қазақстан темір жолы»  глубоко скорбят по поводу кончины  
Султан-Газиза Хабибулловича Гайнутдинова и выражают искренние 
соболезнования его родным и близким.  

Первыми участниками мероприятия, основной 
целью которого является  оказание правовой по-
мощи гражданам и повышение доверия к поли-
ции, стали пассажиры поезда №339 сообщением 
Павлодар – Преснегорьковск. Встречу с людьми 
провел заместитель начальника ЛОП на станции 
Павлодар майор полиции Азат Кабиденов. 

Согласно плану мероприятий по реализации 
программы борьбы с коррупцией, руководст-

вом и кадровым аппаратом линейного отдела 
полиции ведется целенаправленная работа по 
противодействию коррупции, укреплению дис-
циплины и законности среди личного состава 
отдела и его подразделений на 2018-2020 годы. С 
этой целью ведутся мероприятия по выявлению 
и пресечению возможных фактов коррупции со 
стороны сотрудников различных служб отдела. 
Стоит отметить, что такая же работа проводится 
и железнодорожниками Павлодарского региона. 

Так, Азат Кабиденов рассказал об исполнении 
пунктов плана и о принимаемых мерах по не-

допущению коррупции среди личного состава.
– На железнодорожных вокзалах, находящихся 

в зоне обслуживания ЛОП, на станции Павлодар 
и в аэропорту Павлодара  установлены стенды 
транспортной полиции с данными руководства 
линейного отдела полиции, Павлодарской транс-
портной прокуратуры, ящики для писем и заяв-
лений граждан. Также работает телефон доверия 
61-02-87, – сообщил он. 

Фото автора

АНТИКОРРУПЦИЯ

БОРЬБА С МЗДОИМСТВОМ
Вопросы противодействия коррупции обсудили во время 
встречи с пассажирами на железнодорожном вокзале Пав-
лодара сотрудники линейного отдела полиции.

Айдана ЕРТАЙ, 
Павлодар
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4 ӘЛЕУМЕТ

ЖУМАСЕИТОВА ГАБИТА САЯСАТОВИЧА – начальника 
Мангистауской дистанции сигнализации и связи филиала 
АО «НК «ҚТЖ» – «Мангистауское  отделение магистральной 
сети»  (8 октября).

П о з д р а в л я е м !
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Елена КОЛДАСБАЕВА, 
Алматы

Любовь РОВБА

ТВОИ ЛЮДИ, МАГИСТРАЛЬ!

РАВНЯЕМСЯ НА ЛУЧШИХ!100 ЖАС ЕСІМ

СОЦИУМ

Проводник Людмила Каганас трудится 
на  Карагандинском участке регионально-
го филиала по пассажирским перевозкам 
«Северный» уже  27 лет. Между собой кол-
леги называют ее сестрой милосердия, и 
это неспроста. За время работы женщине 
неоднократно приходилось спасать жизни 
людей. 

До пандемии коронавируса  Людмила Ка-
ганас колесила по российским дорогам, но 
после закрытия  границы ее перевели на мар-
шрут Караганда – Сарыагаш. 

Быть проводником не так уж просто. Они 
могут месяцами находиться в дороге, бросают  
уголь в печь, раздают  и собирают постель. 
Однако от монотонной и однообразной ра-
боты у них не черствеет  душа. На какое-то 
время для пассажиров вагоновожатые ста-
новятся психологами, нянями, медсестрами 
и сиделками. У каждого проводника есть в 
копилке немало историй, о которых вряд ли 
можно забыть. 

Как-то в одной из поездок Людмилы Кага-
нас  63-летняя пассажирка поезда назначе-
нием Караганда – Москва, проехав границу 
Казахстана, почувствовала себя плохо. Она 

 «Мектепке жол» жалпы республикалық қайырымдылық 
акциясы Атырау жүк тасымалы бөлімшесінде әлі де жалғасуда. 
«Игіліктің ерте-кеші жоқ» демекші, жыл сайын дәстүрлi түрде 
ұйымдастырылатын шара өңірде жарияланған карантинге 
қарамастан биыл да өтіп жатыр.

Акцияның мақсаты – 4 және одан көп балалары бар және 
отбасыларға жаңа оқу жылына дайындық кезеңінде көмек көрсету 
және әлеуметтік себептер бойынша балалардың мектепке бармай 
қалуын болдырмау. Биыл Атырау жүк тасымалы бөлімшесі бойынша 
52 отбасы, 212 оқушыға, ал Атырау магистральдық желі бөлімшесі 
бойынша 55 отбасы, 225 оқушыға сөмкеден бастап барлық мектеп 
оқу-құралдары табыс етілді. 

Оқу жылы басталып кеткенімен, карантинге байланысты аз 
қамтылған және көп балалы теміржолшылардың, оның ішінде вагон құрастырушылар, жүк 
қабылдап-жөнелтушілер, операторлар мен тауар кассирлері, жолшылар, пойыз диспетчерлері, 
локомотившілер, т.б. қарапайым жұмысшылардың балаларына сыйлық жасалды. Балалар 
ата-анасының жұмыс орнынан беріп жатқан көмекке дән риза болды. 

– Бөлімше атынан менің балаларыма да сөмке және кеңсе тауарларын сыйға тартты. Ба-
лалар мәз, онлайн сабақтан гөрі, мектепке барып партаға қайтадан отыруды сағынып жүр. 
Лайым індет жойылып, сол күндер жақын болсын! – дейді Құлсары жол дистанциясының жол 
жөндеушісі, 4 баланың әкесі Амангелді Қартқожақов. 

Еділ ЕРМЕК, Атырау облысы
Суретті түсірген автор   

ҚТЖ-ның 100 жас есім 
иегерлері үшінші модуль-
дік оқыту жобасы аясында 
«ҚТЖ» ҰК» АҚ Директор-
лар кеңесінің төрағасы 
Кристиан Кунмен он-
лайн форматта кездесті. 
Спикер жастарға ұлттық 
компанияның мақсатта-
ры мен міндеттері деген 
тақырыпта баяндама                     
жасады. 

Осы онлайн кездесуге қатысқан дарынды темір 
жол жастарының бірі – «KTZ-Express» АҚ маркетинг 
және стратегиялық даму департаментінің менед-
жері Данияр Қабылжанов. «Болашақ» халықаралық 
стипендиялық бағдарламасының 2014 жылғы 
түлегі қазірде ҚТЖ компаниясында жұмыс істеу-
де. Оның өз қызметіндегі функционалдық бағыты 
– нарық конъюнктурасына талдау жүргізу. Не-
гізгі жұмысы – «KTZ Express» АҚ-ның өндірістік 
көрсеткіштерінің талдауы мен мониторингін күн 
сайын және ай сайын жүргізіп, көліктік логистика 
саласындағы тұтынушылар мен бәсекелестердің 
іс-әрекетін талдау. 

– Кристиан Кун мырза халықаралық деңгейдегі 
өте тәжірибелі және беделді тұлға. Ол біз-
ге көшбасшылық сипаттары мен қарапайым 
бастықтың қасиеттері туралы айтып берді. Сол 
арқылы өзінің көзқарасын білдірді. Біз нағыз кәсіби 
маманмен сөйлесіп отырғанымызды сезіндік. 
Оның айтуынша, өз қызметкерін қорқытып-үркітіп 
ұстайтын бастықтан көшбасшылық қасиеттері 
зор қарапайым менеджер, пойыз құрастырушы, 
инженер артық. Көшбасшы деген – өзінің әрбір 
қызметкерінің жеңісіне, жетістігіне қуана білетін 
адам. Ал оның тіліндегі бастық – «Босс» болса, тек 
тапсырманың орындалғанына ғана мәз болады, – 
дейді Данияр онлайн кездесуден алған әсерімен 
бөлісіп. 

Көшбасшының бастықтан айырмасы – ол берген 
тапсырмаға қатысты өз пікірін айтып, сол мәселені 
шешу жолдарын көрсетеді. Жай бастық тек 
тапсырманың орындалуын күтіп отыра береді. Со-
нымен қатар көшбасшы өз қарамағындағылардың 
бәріне бірдей қарап, олардың сенімділігін 
арттыруға жұмыстанады. Өкінішке орай, көп 
бастықтар тек қорқыту, үркіту сияқты тәсілдерді 
ғана қолданады. Осы тұрғыдан алғанда Кристиан 
Кун мырза жастарға көшбасшылық ұғымының 
аясы кең екенін түсіндірген. Яғни, жастарға 
көшбасшылық туа бітті болатын қасиет емес 
екенін, ол тәжірибемен келетінін жеткізді. Қазіргі 
заман осындай көшбасшылық қасиеттері бар аза-
маттарды талап ететін дәуір деді. 

Даниярдың бұған дейінгі марапаттары мен сер-
тификаттары өте көп. Олардың көбі халықаралық 
ұйымдардан табысталған. Мәселен, «Маркетинг-
тік талдау» бойынша АҚШ-тың Вирджиния уни-
верситетінен, «Халықаралық логистика және 
мультимодальдық тасымалдар» туралы Синьцзянъ 
Ұйғыр автономдық ауданы коммерциялық депар-
таментінен, «Қойма логистикасы» бойынша «Ата-
мекен» ҰКП-дан, «Қызметтерді бағалау мен кон-
сультациясы» жайында Ernst & Young ұйымынан 
сертификаттар мен «KTZ Express» АҚ басқарма 
төрағасының атынан Алғыс хаттар алған. 

Нұрай СӘРСЕНҒАЛИ
Суретті түсірген автор

Жүгіргенде желдей есіп, жай адамды шаң қаптырып кететін 
желаяқтар жарысында топ жарған атыраулық жас теміржолшы 
Жалғас 5-6 қыркүйек күндері елордада 5 шақырымға жүгіруден 
халықаралық онлайн жарысқа қатысып, жүлде алды.   

ҚР Ұлттық Олимпиадалық комитеті, Жеңіл атлетика федерациясы 
және «Қазақстан темір жолы» ұлттық компаниясы аталған жарыстың 
Бас серіктестері болған еді. Жарысқа Ресей, Латвия, Италия, Швеция, 
Беларусь мемлекеттерінен және Қазақстаннан 600-ден астам кәсіби 
жүйріктер қатысты. Атыраулық Жалғас Мугамиллин ҚР Жеңіл атле-
тика федерациясының жүлдесін иеленіп қайтты. Соған орай ол ҚР 
Ұлттық Олимпиадалық комитетінің арнайы сыйлығымен марапатта-
лып, Мәскеу қаласына тапсырыс беру арқылы алынған спорт костюмі, 
спорттық жейделер мен аяқ киім, рюкзак сыйға берілді. Осы сыйлықты 
Атырау магистральдық желі бөлімшесі бастығының бірінші орынбасары 
Жәнібек Жөнтұрбаев бөлімше ұжымы алдында табыс етіп, марапат 
иесіне спортта да, еңбекте де толайым табыс тіледі. 

Бөлімшенің персоналды басқару бөлімінің бастығы Анар 
Жалғасбаеваның айтуынша, Жалғас 1988 жылы Исатай ауданы, Нарын 
бекетінде туған. Өзі теміржолшы отбасынан – әкесі Сабырғали өмір 
бойына жол шебері болып жасаған, қазір зейнеткерлікте. Жалғас та 
әке жолын жалғастырып, 2015 жылдан бері Атырау жол дистанциясы-
на қарасты Нарын бекетінде жол монтері. Жалғас мектеп кезінен-ақ 
спортты серік қылып, жүгірумен айналысады екен.   

– Ауылымызда бел-белес, төбе көп. Мектептен шыға сала «анау төбеге 
дейін кім бірінші барады» деп балалар жарысатынбыз. Содан бері 
жүгіруді өзіме серік қылдым және денсаулыққа да пайдасы зор. Әуелі 
мектепте, кейін ауылдық, аудандық, облыстық жарыстарға қатысып, 
республикалық, халықаралық сайыстарға да жол ашылды. Сөйтіп бұл 
менің екінші мамандығыма айналды. Биылғы онлайн жарыста да 
ауылда болып, 5 шақырымды 19 минутта еңсердім, – дейді ол. 

Ал бөлімшенің спорт секторы жетекшісі Ринат Иманғазиевтің ай-
туынша, Жалғас Мугамиллиннің спорттағы болашағы зор. Былтыр 
қыркүйек айының соңында елордада «ҚТЖ марафон – өзгерістерге 
бастар жақсылық. Бірінші болып қатыс!» атты теміржолшылар арасын-
да алғашқы марафон жарысы өткен болатын. Оған 350 шақты адам 
қатысып, жас шамасына қарай бөлініп, 2,5,10,21, шақырымға жүгіру 
сайысы ұйымдастырылған. Осы марафонда 5 шақырымдық жарысқа 
30-39 жас аралығында қатысқан Атырау жол дистанциясының жол 
монтері Жалғас Мугамиллин басқалардан қара үзіп, бірінші болып 
келіпті. Биыл да, міне, мерейі үстем болды. Бәлкім, ол атақты желаяқ 
рекордшымыз Марат Жыланбаев сияқты әлемге танылар. Сәтті жол 
саған, Жалғас!

Қосұйым МҰҚАШЕВ, Атырау
Суретті түсірген автор

ИГІЛІКТІҢ ЕРТЕ-КЕШІ ЖОҚ   

– Надо проводить инструктажи, осмотреть 
культурно-техническое состояние служебных 
помещений, провести разъяснительную работу 
среди сотрудников, участвовать во всех рейдах, 
– говорит железнодорожница.

Турсынай Асылбаева четко справляется со 
своими должностными обязанностями. Задатки 
лидера у нее проявились еще в школьные годы, 
когда она охотно и увлеченно вела общественную 
работу. Быстрая, импульсивная девушка всегда 
была на первом плане, будь то комсомольское 
собрание, вечер в школе или любое другое ме-
роприятие.  

Профессию железнодорожника выбрала не слу-
чайно. Ей всегда нравились люди мужественные 
и стойкие, частыми гостями семьи были маши-
нисты и вагонники, с интересом рассказывавшие 
о железнодорожной отрасли.

По окончании школы, не раздумывая, Турсы-
най поступила в Алматинский железнодорожный 
техникум, затем окончила Казахскую академию 

транспорта и коммуникаций имени Тынышпа-
ева. Первые трудовые шаги сделала на станции 
Кияхты – дежурной по парку, затем были долж-
ности оператора, дежурного поста централи-
зации станции Актогай, дежурной по станции 
Бурундай, начальника грузового района станции 
Бурундай, потом станции Медеу. В 2011 году, 
как высококвалифицированного специалиста 
Турсынай Асылбаеву назначают ведущим инже-
нером производственного отдела Алматинского 
отделения дороги, а спустя полтора года она сно-
ва возвращается на родную станцию Бурундай 
уже в качестве ведущего инженера-технолога по 
охране труда и технике безопасности.

Как считает сама Турсынай, пройдя все ступени 
роста в станционной стезе, она пополнила багаж 
теоретических знаний, научилась общаться с 
людьми, анализировать. А хорошая производст-
венная практика помогла досконально изучить 
свою профессию, все это способствовало профес-
сиональному росту. 

Кабинет Турсынай Асылбаевой оборудован 
детально и со вкусом, привлекают взор красочно 
оформленные стенды. Здесь также имеются стел-

лажи со справочной литературой и наглядными 
пособиями, технической литературой.

Благодаря индивидуальному подходу, в обще-
нии с коллегами Турсынай Манаповна быстро 
завоевала симпатию сослуживцев и расположе-
ние руководства.    

Технические занятия она проводит легко и 
непринужденно, всегда дает возможность со-
трудникам выразить свою точку зрения, свое 
видение. Помимо инструктажей, бесед, Турсынай 
Асылбаева контролирует состояние охраны труда 
и разрабатывает мероприятия по всем выявлен-
ным недостаткам. 

За добросовестный труд и обеспечение безо-
пасности движения поездов железнодорожница 
не раз отмечалась почетными грамотами руко-
водства, а за наставничество награждена почет-
ной грамотой президента АО «НК «ҚТЖ».

– В жизни каждого человека есть свой светлый 
путь, к которому он стремится, испытывая прев-
ратности судьбы. Именно родная станция стала 
тем светлым лучом в моей жизни, и я намеченно 
иду к своей цели, – говорит Турсынай Манаповна.

Фото автора

К НАМЕЧЕННОЙ ЦЕЛИ
Работа ведущего инженера-технолога по охране труда и 
технике безопасности станции Бурундай Турсынай Асыл-
баевой – ответственная и напряженная. Ни минуты покоя 
и свободного времени, особенно сейчас – во время подго-
товки хозяйств к зиме. 

ОНЛАЙН КЕЗДЕСУДЕН 
ТҮЙГЕН ОЙ

ДОБРОТА ПОД СТУК КОЛЕС
жаловалась на сильное головокружение 
и рвоту. Буквально на глазах женщина 
стала терять сознание. Проводник сумела 
оказать ей первую помощь и сообщила 
о случившемся начальнику поезда. На 
первой же остановке прибыла бригада 
скорой помощи. Медики констатировали 
у пациентки инсульт. Благодаря  опера-
тивным действиям проводницы удалось 
спасти жизнь пассажирки. И это далеко 
не единичный случай. 

Довольно часто вагоновожатым при-
ходится ухаживать за пожилыми людь-
ми, которые в дороге оказываются без 
поддержки родных. Людмила Каганас 
на какое-то время стала для одинокой и 
душевно больной старушки «матерью Те-

резой». 74-летняя бабушка вела себя не совсем 
адекватно, распугав пассажиров, ехавших с 
ней по соседству. К тому же бабушка не могла 
справиться со своими физиологическими по-
требностями. Людмила,  словно сестра мило-
сердия, терпеливо ухаживала за  старушкой.  А 
когда закончились средства личной гигиены, 
их замену для больной женщины искали всем 
поездом. 

Довольно часто пострадавшими в поезде 
оказываются дети, которые получают от-
равление из-за некачественных продуктов, 
испортившихся из-за жары. В таких случаях 
на помощь опять-таки приходят проводники. 
Им известно, что следует делать в подобных 
ситуациях. 

На первый взгляд, работа проводника  ка-
жется романтичной, но только для тех, кто не 
знает ее изнутри. Эта профессия нелегкая и 
далека от совершенства. Однако для тех, кто 
по-настоящему любит ее, не страшны ника-
кие невзгоды. И Людмила Каганас – яркий 
пример преданного служения любимому делу.   

         Светлана МОГАЙ, Караганда
Фото автора

АКЦИЯ

МАРАПАТ

ЖЕЛМЕН ЖАРЫСҚАН 
ЖАЛҒАС

Председатели профсоюзных организаций и представители сто-
личных эксплуатационных локомотивного и вагонного депо, а 
также станции Нур-Султан поздравили своих бывших коллег с 
Международным днем пожилого человека. 

Соблюдая дистанцию и масочный режим, железнодорожники вру-
чили подарки людям почтенного возраста, пожелали им крепкого 
здоровья, благополучия, долгих лет жизни. Они посетили 60 человек, 
выразили им свою благодарность за труд во благо железной дороги и 
преданность выбранному делу.

Акция по поддержке людей пожилого возраста проводится в рамках 
социальных проектов «#2020БЛАГОродныхделКТЖ» и «#порельсам-
добра» ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки».

Коллектив станции поздравил Почетного железнодорожника Куляш 
Абдулину. На железной дороге она проработала без малого 40 лет. 
Работала приемщиком вагонов, а до выхода на заслуженный отдых 
бригадиром пункта коммерческого осмотра.

Почетный железнодорожник Алевтина Филисова в этом году отмети-
ла 75-летие. На железной дороге она проработала 30 лет осмотрщиком 
вагонов. Работа сложная, мужская. Ее жизнь – пример силы духа и 
трудолюбия. Рядом с ней трудился осмотрщик Идерис Мубаракшин. 
Он проработал на стальной магистрали 38 лет. Сегодня железнодо-
рожники навестили и его.

– В этот день наш долг окружить заботой наших бывших работников. 
Мы благодарны им за неоценимый труд, искреннюю любовь к желез-
ной дороге, за мудрость, доброту и терпение, – отметила менеджер по 
персоналу станции Нур-Султан Рахия Мырзалиева.

Мероприятия, посвященные представителям старшего поколения, 
проводятся во всех филиалах ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки».

Роман ЛЮБИМОВ
Фото автора

ПОЗДРАВИЛИ 
БЫВШИХ КОЛЛЕГ
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